
Nad oživením letiště Líně u Plzně svitla
naděje
Po dvou letech svitla městům a obcím z Plzeňska naděje na oživení
obrovského rozvojového území kolem armádního letiště Líně. Rada
Plzeňského kraje už totiž zadala zpracování studie využití celého
prostoru, který má průměr více než 15 kilometrů a zahrnuje okresy
Plzeň-město, Plzeň-sever a Plzeň-jih. ČTK to dnes řekl zástupce
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Studie má být podle něj hotová v srpnu, aby nezpožďovala
dopracování územního plánu Plzeňské aglomerace. Ten bude vodítkem
pro územní plány dotčených obcí. Velký územní plán má být
dokončen v polovině příštího roku. "Krajský úřad pokládá oblast
za nezbytné rozvojové území, které má strategickou roli," dodal
Rampas. Podle hejtmana Petra Zimmermanna je to
nejperspektivnější, ale také nejkomplikovanější rozvojová plocha
s obrovským ekonomickým potenciálem.
Ekonomický náměstek plzeňského primátora Jiří Bis ČTK řekl,
že první etapou by mělo být vybudování 200 až 250hekatrové
průmyslové zóny přímo na současném letišti, které už má od
loňského června povolen mezinárodní nákladní provoz. Na zahájení
stavby infrastruktury (silnic, energetických přípojek apod.) už
čekají netrpělivě sousední obce, které si od projektu za několik
miliard korun slibují peníze z daní a z turistiky, ale hlavně
zhruba 2500 pracovních příležitostí.
Řada starostů, kteří ještě před časem tvrdili, že budou
nejbohatšími obcemi na Plzeňsku, už této vizi příliš nevěří.
"Ještě vloni jsme s línským letištěm počítali jako s další
rozvojovou plochou, ale investorovi se do toho zatím příliš
nechce," řekl například primátor Plzně Jiří Šneberger. Právě
Plzeň se zasloužila o to, že armáda začátkem loňského roku
podepsala smlouvu s investorem: česko-kanadskou firmou Plane
Station, která má Líně pronajaté od předloňského jara na 99 let.
Plane Station svůj záměr nemění a podle jejího zástupce Petra
Rubeše nyní čeká na peníze od investora z Velké Británie.
"Nemáme žádné zprávy, ale v Líních se nic neděje," uvedla
místostarostka Chotěšova Hana Peprná. " Podle línského
místostarosty Michala Gottharda obec čekala rychlejší přísun
peněz.
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